16 Temmuz Gençlik Hareketi – Manifesto

Suriye’de 48 yıldır iktidarda olan baskıcı yönetime karşı gençlerin öncülüğünde Suriye halkı ayaklandı. Der’a şehrinde 15 Mart 2011 tarihinde başlayan protesto gösterileri ülkenin dört bir tarafına yayıldı. Yüzbinlerce insan “hürriyet” diyerek sokaklara indi.

Baas yönetimi halkın hürriyet talebine sert bir şekilde müdahale ederek, resmi rakamlara göre şu ana kadar 3000’den fazla insanı katletti. Hayatını kaybedenler arasında 90 tane de çocuk vardı.

Suriye’de her geçen gün ölü sayısı artıyor. Baas yönetimi Suriyeli kardeşlerimizi sadece hürriyet istedikleri için sistematik bir soykırıma tabi tutuyor. Türkiye’nin yanı başında adeta yeni bir Srebrenitsa yaşanıyor.

Türkiyeli gençler olarak yaşanan bu vahşete seyirci kalmamak adına 15 Temmuz’da Türkiye’nin dört bir tarafından hareket edip, 16 Temmuz’da Hatay’da olacağız.
Suriyeli kardeşlerimize destek için sınırlara dayanacağız.
Suriye’deki vahşetten kaçıp Türkiye’ye sığınan misafirlerimizi ziyaret edeceğiz.
Kardeşlerimizin acılarını bir nebze olsun dindirmek için elimizden geleni yapacağız.
Bir asır evvel aramıza çizilen ve zihinlerimize psikolojik barikatlar kuran sınırların bir önemi olmadığını dile getireceğiz.
Sınırların değil, kalplerin bir anlamının olduğunu haykıracağız.

Dünya tarihine baktığımızda her bir özgürlük hareketinin gençlerin omuzlarında yükseldiğini görüyoruz.
Suriye’deki özgürlük ateşini Der’alı çocuklar yaktılar.
Türkiyeli gençler olarak bizler, Suriyeli kardeşlerimizin sadece bayramlarda değil, bu zor günlerinde de yanlarında olduğumuzu göstereceğiz.
Suriyeli kardeşlerimizin mutluluklarını paylaştığımız gibi, acılarını da paylaşacağız.
Onların yalnız olmadığını tüm dünyaya ilan edeceğiz.

Ortadoğu’nun kaderini Ortadoğu halkları belirler.
Bizler de bu coğrafyanın bir parçasıyız.
Ve bu kadere Türkiyeli gençler olarak biz de ortak olacağız.
Dengeler adına değil, insanlık adına hareket edeceğiz.

16 Temmuz 2011 Cumartesi günü seni de sınırlara dayanmak için Hatay’a bekliyoruz.
Unutma, birileri aramıza sınır koyabilir ancak hayallerimize asla sınır koyamazlar.

 

بيان حركة شباب 16 تموز
انتفض الشعب السوري بوجه النظام القمعي الذي حكم البلاد 48 سنة بقبضة من حديد، بدأت حركة المظاهرات في سوريا بتاريخ 15 آذار 2011 من مدينة درعا، ثم توسعت إلى أن أصبح كل طرف من أطراف سورية الأربعة يشهد مظاهرات تطالب بالحرية والكرامة، وبدأ مئات الآلاف من الشعب السوري يخرجون الى الشوارع بصدور عارية مرددين ” حرية حرية ”
قام النظام البعثي باستخدام أبشع الطرق لقمع المسيرات المطالبة بالحرية، وقام بقتل أكثر من 3000 شخص حتى هذه اللحظة حسب المصادر الرسمية، ومن بينهم 90 طفلا.
كل يوم يمر على سوريا، يزداد فيه عدد القتلى، وترتكب المجازر بحق اخواننا في سوريا لأنهم طلبوا الحرية فقط!

نحن، كشباب تركي، وحتى لا نبقى صامتين متفرجين على الظلم والوحشية المرتكبة بحق الشعب السوري، قررنا أن نتحرك من جهات تركيا الأربعة يوم الجمعة 15 تموز 2011 متجهين الى هاتاي، سنكون على الحدود يوم السبت 16 تموز 2011 لدعم اخواننا السوريون، كما أننا سنقوم بزيارة ضيوفنا الذين هربوا من قمع ووحشية النظام السوري، سنبذل ما بوسعنا لكي نخفف عنهم آلامهم.
اذا نظرنا الى تاريخ العالم، لوجدنا أن الثورات والحركات المطالبة بالتغيير والحرية تقوم على أكتاف الشباب.

الشباب السوري وأطفال درعا هم من قاموا بإشعال فتيل الحرية في سوريا.
نحن كشباب تركي، سنري للعالم أجمع، أننا نقف مع اخواننا السوريون في الشدة وفي الرخاء، في المصائب والأعياد، كما شاركناهم سعادتهم، نشاركهم ألمهم وأحزانهم، سنثبت للجميع أن الشعب السوري ليس وحيدا.

شعوب الشرق الأوسط تعرف قدر الشرق الأوسط جيدا، ونحن جزء لا يتجزأ من هذه القطعة الجغرافية، ونحن كشباب تركي وباسم الانسانية سنكون شركاء في المصير مع الشباب السوري.

سنكون بانتظارك على الحدود في هاتاي يوم السبت 16 تموز 2011
قد يتمكنوا من وضع حدود بيننا، لكنهم لن يتمكنوا من وضع حدود لأحلامنا…

 

A Statement from the July 16th Youth Movement

The Syrian people rose up in the face of the repressive regime that has ruled the country with an iron fist for 48 years. The protest movements started in Syria on March 15, 2011 in the city of Daraa, and then spread to all corners of Syria with protesters demanding freedom and dignity, as hundreds of thousands of the Syrian people took to the streets with the chants of “freedom, freedom”!

The Ba’athist regime utilized heinous violence to suppress the freedom protests and in the process have killed more than 3,000 civilians according to official estimates, including 90 children.

Every day that passes in Syria, there is an increase in the number of killed as the regime continues to massacre our brothers and sisters in Syria only because they asked for freedom!

We, as young men and women in Turkey, so that we will not stand as silent spectators to injustice and brutality committed against the Syrian people, have decided that we will move from all corners of Turkey on Friday June 15th, 2011, towards Hatay, and will meet on Saturday July 16th, 2011, to support our Syrian brothers and sisters. We will visit our guests who have fled from the repression and brutality of the Syrian regime and do what we can to help ease their pain.

If we look at the history of the world, all revolutions and movements for change and freedom have fallen on the shoulders of the youth.
The Syrian youth and children from Daraa lit the spark for the freedom movements in Syria.

We, as Turkish youth, as a united front, will stand in solidarity with our Syrian brothers and sisters in times of distress and prosperity, in times of misfortune and happiness. We will share in their happiness, we will share in their urgency, and their sorrow and we will demonstrate to everyone that the Syrian people are not alone.

The people of the Middle East know the region well, and we are an integral part of this region. We as Turkish youth, in the name of humanity, support the self-determination of the Syrian people.

We will see you on the border of the Hatay Province on Saturday July 16, 2011.

They may be able to set borders constrain us, but they will never be able to constrain our dreams.

